
  

02.05.2025 “Tadili Erkan” 

ِِبسِْمِِ نِِِالَلّه حْمهَٰ حِيمِِِالرَه  الرَه

الْكِتهابِِا ِ ِ مِنه ِ إلِهيْكه ِ أ وحِيه اِ مه ِ نِِ تْل  عه تهنْههىِ ةهِ لَه الصَه ِ إنَِه ةهِ لَه الصَه أهقِمِِ وه
اء حْشه ونهِ الْفه اِتهصْنهع  ِمه يهعْلهم   ِ الَلّه ِوه ِِأهكْبهر  ِالَلّه لهذِكْر  رِِوه نكه الْم   وه

ِالنَبِيَِِ رَه اِِِ صلى الله عليه وسلماهنَهه ِمه انههه اهرْكه لَهةِِوه امهِالصَه ِاهحْكه ي تِمَ  آه ِلاهِ ِفهره لَيِنه صه ِالْم  احِدٍِمِنه بِوه
ةهِفهقهالهِ لْسه الْجه ةهِوه وْمه القه تِىِِ وه ِمنِْا مَه ِلهكه ي قهال  ِلاهِ لهىِذهلكِه ِعه ِص:ِلهوِْمِتَه النَبِيَ 

ةِِ  يهوْمهِالْقِيهامه

 

Muhterem Müminler!  

Bugünkü hutbemiz, birçok kimsenin önemsemeden 

terk ettiği ancak namazın sıhhati açısından son derece 

mühim bir mesele olan tadil-i erkân hakkında 

olacaktır. 

Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم’in de bildirdiği üzere, namaz; 

kelime-i şehadetten sonra İslam dininin en önemli 

rüknüdür. Yüce Rabbimiz, bizlerden namazı gereği 

gibi, tam bir huşû ve dikkatle kılmamızı istemektedir: 

"Ya Muhammed! Kitaptan sana vahyolunanı oku, 

namazı da dosdoğru kıl. Çünkü namaz, insanı 

hayasızlıktan ve kötülükten alıkor. Allah’ı 

zikretmek elbette en büyük ibadettir. Allah 

yaptıklarınızı biliyor." (Ankebut, 29/45) 

Aziz Müminler!  

Tadil-i erkân, Rükûda, secdede, rükûdan doğrulunca 

kavmede ve iki secde arasındaki celsede, bedenin tüm 

uzuvları hareketsiz kalarak en az bir kere 

“Suphanallah” diyecek kadar durmak demektir. Tadili 

erkan Malikî, Şafiî ve Hanbelî mezheplerinde namazın 

farzından, Hanefî mezhebinde ise vaciplerindendir. 

Özellikle günümüzde bazı kimseler, namaza başlar 

başlamaz hemen rükûa gitmekte, tam doğrulmadan 

secdeye varmakta, iki secde arasında ise tam 

oturmadan ikinci secdeye geçmektedir. Peygamber 

Efendimiz  صلى الله عليه وسلم: "Karganın leş eşelemesi gibi hızlı 

namaz kılmayı yasaklamıştır." (Ebû Dâvûd) 

Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم, tadil-i erkâna riayet 

etmemenin sadece basit bir eksiklik olmadığını, aksine 

büyük bir kusur olduğunu açıkça ifade etmiştir. Bu 

konuda bizleri ağır bir şekilde ikaz ederek şöyle 

buyurmuştur: "Namaz kıldığı halde hiç namazı 

bulunmayan kimse, horozun gagalaması gibi hızlı 

rükû ve secde yapan kimsedir. Onun namazı, eski 

bir elbise gibi dürülüp suratına çarpılacaktır ve ona 

denilecektir: 'Sen namazını korumadığın gibi Allah 

da seni korumasın.' Kim namazını kılar da her uzva 

hakkını vermezse, namaz bitene kadar her uzuv ona 

lanet eder." (Taberanî, el-Mu’cemu’l-Evsat, VII, 183) 

Değerli Kardeşlerim! 

Her namaz kılanın sağında ve solunda birer melek 

bulunur. Eğer kişi tadil-i erkâna riayet ederek namazını 

tam kılarsa, melekler bu namazı Allah Teâlâ’ya arz 

eder. Aksi halde, namaz kişinin yüzüne çarpılır! 

Efendimiz  صلى الله عليه وسلم şöyle buyurur: "Muhakkak insanlar 

üzerine öyle bir zaman gelecektir ki, namazı 

kıldıkları hâlde namaz kılmamış olacaklardır." (el-

Gunye) 

Muhterem Cemaat! 

İnsanın en çok korkması gereken şey, son nefeste 

imansız gitmektir. Bu büyük felaketin sebeplerinden 

biri de namazda tadil-i erkânı terk etmektir. 

Namazı birkaç dakika erken bitirmek için böyle bir 

tehlikeyi göze almak, akıl kârı değildir. 

Ulemamız der ki: "Tadil-i erkânla kılınan namaz, bir 

nasip işidir. Bu büyük ihsan, her kula nasip olmaz." 

Aziz Müminler! 

Namaz, insanın en ciddi işi ve meşguliyeti olmalıdır. 

Bütün dünyevî işler, namaza göre ayarlanmalıdır; 

asla namaz, dünyevî meşguliyetlere kurban 

edilmemelidir. 

İmam Rabbânî Hazretleri bu konu hakkında şöyle 

buyurmuştur: "Tadîl-i erkân, bugünlerde unutulmaya 

yüz tutmuş vaziyettedir. Tadîl-i erkânı bu günlerde ihya 

eden kimse, yüz şehitten daha fazla mükâfat kazanır." 

(Mektubat, 2. Cilt, 87. Mektup) 

Hutbemi bir hadis-i şerifle bitiriyorum: "Hırsızların 

en şerlisi, namazda hırsızlık yapandır." Ashab-ı 

kiram: "Ey Allah'ın Resûlü! Namazda hırsızlık 

nasıl olur?" diye sordular. Resûlullah صلى الله عليه وسلم: "Rükû ve 

secdesini tam yapmamasıdır." buyurdu. Sonra da 

şöyle ekledi: "Bir kimse altmış yıl namaz kılsa bile, 

Allah onun hiçbir namazını kabul etmez; çünkü ya 

rükûyu tam yapmamıştır ya da secdeyi tam 

yapmamıştır." (Müsned, Cilt: 5, Sayfa: 310, Hadis 

No: 22754) 

 


